
Protokół Nr 22/2012 
z posiedzenia XXII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  22  października   2012 roku 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14.02. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Złożenie ślubowania przez radnego. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXI posiedzenia Sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2012 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte . 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej  Uchwałę  Nr XV/71/2011 Rady Gminy Obryte 

z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok w gminie Obryte. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 
nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Obryte na stałe obwody 
głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/188/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie Regulaminu określającego 
wysokość, warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych 
składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku mieszkaniowego, 
wiejskiego i nagród. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego dla gminy Obryte na lata 2012-2015. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów liczbowych i 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy. 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w 
tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy z analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie obrad. 

 
 

 



 
2 

 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 
Otwarcia posiedzenia XXII Sesji Rady Gminy  dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 15, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.2. Złożenie ślubowania przez radnego. 
 
P.Przew.RG – poinformował, że w wyniku wyborów uzupełniających do Rady 
Gminy Obryte  , które odbyły się dnia 16 września 2012 r. w miejscowości Gródek 
Rządowy, radnym został wybrany Pan Sławomir Benedykt Król i odczytał treść 
zaświadczenia o wyborze Gminnej Komisji Wyborczej w Obrytem z dnia 16 
września 2012 roku, które stanowi załącznik do protokołu. 
 Przew.RG – wybór radnego się odbył. Jednak, aby mógł on podejmować decyzje , 
powinien złożyć ślubowanie.  
Następnie odczytał treść ślubowania dla nowo wybranego radnego: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców.” 
Radny Sławomir Król  wypowiedział słowo„Ślubuję .Tak mi dopomóż Bóg”. 
P.Przew.RG – stwierdzam, że radny Sławomir Król złożył ślubowanie i może podejmować 
decyzje związane z wykonywaniem  mandatu radnego. Gratuluję serdecznie, życzę owocnych 
obrad i pracy dla dobra własnej wioski i całej gminy. 
P.Wojt – gratuluję radnemu, osiągnął pan bardzo dobry wynik, ma pan ogromne zaufanie w 
społeczeństwie i proszę ich nie zawieść. Tak jak wszystkim radnym, również Panu wręczam 
teczkę na dokumenty. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
P.Wójt – proszę o wprowadzenie punktu po 14 jako 15 – Podjęcie uchwały w sprawie 
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. Chodzi o drogę relacji Psary-Psary 
Nowiny w obrębie działki Tocznabiel. Przygotowanie dokumentów w sprawie tej 
drogi trwa 4 lata. Jestem po kilku rozmowach z Nadleśnictwem, przyjęliśmy trochę 
inny tryb załatwienia tej sprawy , a mianowicie ze spec ustawy drogowej. 
Rozmawiałem z Panem Nadleśniczym, przysłał do nas stosowne pismo (Pan Wójt 
odczytał w/w pismo).Ze  Starostwa Powiatowego w Pułtusku otrzymaliśmy też 
opinię pozytywną . Sprawa nabrała biegu. 
 
Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą zgłoszoną przez Pana Wójta 
głosowało 15 radnych (100% obecnych). 
 
Ad.4. Przyjęcie protokołu z  XXI posiedzenia Sesji. 
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P.Przew.RG – protokół z XXI posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono , propozycji zmian również. 
Za przyjęciem protokołu z  XXI  posiedzenia Sesji  głosowało 14 radnych , 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
Protokół z XXI  posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 
Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Łojek – wracam do sprawy zakupu przystanków w Cyganach i w Sokołowie 
Parcele. Szkoła w Cyganach już 10 lat jak została zlikwidowana. Wójt , który tą 
szkołę zamykał obiecał tym dzieciom nawet darmowe obiady. Do tej pory nic nie ma. 
Dzieci czekają na autobusy w newralgicznych punktach ( na skrzyżowaniach dróg) , 
co jest bardzo niebezpieczne. 
P.Łach – już któryś raz upominam się o drogę na Mokrus , wiosną i jesienią ta droga 
jest w fatalnym stanie. Chodzi o wyrównanie dwóch dołków na tej drodze. Druga 
sprawa – droga Ciółkowo- Gródek. Korzysta z niej połowa mieszkańców Ciółkowa i 
nie mogą przejechać, jeżdżą polami. Temat remizy- Pan Wójt obiecuje, że będzie 
robił. 
P.Chmiel – kiedy krzaki na drogach powiatowych będą wycięte. Droga Obryte- 
Zambski Kościelne znajduje się  w takiej  niecce, pobocza są powyżej jezdni, woda 
stoi na drodze, przychodzą mrozy i droga się niszczy. Kto wykonywał naprawę 
drogi pomiędzy Psarami a Popławami, tam gdzie się zrobiły częściowo dołki i teraz 
są górki. Dzisiaj jest taka technologia, że można to naprawić w sposób normalny, tak 
jak to powinno być naprawione. 
P.Smyk – od początku tej kadencji są duże zmiany kadrowe. Z pracownikami to tu 
się cuda robią. Niech Pan przedstawi nam i radnym chociaż kierowników jednostek 
w tej gminie. My jako sołtysi nie wiemy kto kim jest, ewentualnie kto jest 
sekretarzem , dyrektorem oświaty. Bardzo bym prosił o sprecyzowanie tych 
informacji. 
P.Wiśniewski – jeszcze raz przypominam o drodze z  Ciółkowa do Gostkowa. 
Poruszyć ten powiat, bo zimę nadają a droga jest nieprzejezdna. 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie za okres od 29 sierpnia do dnia dzisiejszego.  
W dniu 29 sierpnia odbył się końcowy odbiór zadania inwestycyjnego pod nazwą 
„Gminny Dom Kultury we wsi Sadykierz”. Zadanie zostało wykonane razem z 
dodatkowymi pracami, które wynikły podczas realizacji zadania. Firma „Budomur” 
– jest jednym z lepszych wykonawców, wykonała nam solidnie to zadanie i 
wykonała wiele dodatkowych  róbót , za które nie zostaliśmy obciążeni. Cały koszt 
zadania wyniósł tym roku  330 tys. zł, dofinansowania otrzymaliśmy 247 tys. zł. 
Inwestycja została sprawdzona przez przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego, 
dzisiaj był telefon, że poszło zlecenie na dokonanie przelewu. Środki te dostaniemy 
w krótkim czasie. 
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W dniu 2 września odbyły się po raz drugi już dożynki gminne w miejscowości 
Sadykierz w kościele parafialnym . Wszyscy pracownicy pomagali przy organizacji 
dożynek, efekty były widoczne , bardzo dużo ludzi było z naszej gminy i z gminy 
Rząśnik, jak również z terenu powiatu. Najmilsze jest to, że było 15 wieńców 
dożynkowych, w ubiegłym roku było 13. Dziękuję sołtysom, którzy zaangażowali się 
w przygotowanie wieńców. Tą tradycję chcemy podtrzymywać, nie możemy 
wszystkiego zatracić. 
W dniu 9 września odbyły się uroczystości na cmentarzu parafialnym w Zambskach 
Kościelnych, aby oddać hołd poległym żołnierzom we wrześniu 1939 r. 
Zaangażowaliśmy pracowników gminy i nie tylko w organizację tej uroczystości. 
Trochę miało to szerszy zasięg, był pokaz bitwy. Dostaliśmy dofinansowanie z 
Urzędu Marszałkowskiego na organizację dożynek i organizację tego święta w 
Zambskach . Umowa na ten rok nie była podpisana, więc wykorzystamy to w 
następnym roku, więc będzie to jeszcze szerzej niż w tym roku robione. 
W dniach 26-27 września uczestniczyłem w Samorządowym Kongresie Oświaty w 
Warszawie na stadionie . Tam wzięło udział co najmniej 1200 osób z całej Polski i był 
poruszany temat oświaty, bo problem ten dotyczy wielu gmin. Były przedstawiane 
postulaty, które mają być przekazane do rządu. Trochę ma się zmienić odnośnie 
pensum, chodzi o sprawę dodatków mieszkaniowych, motywacyjnych i inne 
sprawy. 
We wrześniu wykonaliśmy ponad 100 m2 chodnika przy Publicznej Szkole 
Podstawowej w Gródku. Poprawiło to bezpieczeństwo dzieci, mieszkańcy Gródka są 
zadowoleni. 
W tym okresie robiliśmy odrestaurowanie rowów, naprawa dróg, równiarka i 
koparka chodzi codziennie – na paliwo wydaliśmy już ok. 30.000 zł. 
Na naszą interwencję Zarząd Melioracji w Pułtusku  odrestaurował rów od 
oczyszczalni do granicy wsi Psary. 
Odbyło się na mój wniosek spotkanie z projektantami Sali gimnastycznej we wsi 
Obryte. Poprosiłem też architekta z naszej strony, który od strony fachowej jest 
naszym przedstawicielem. Projekt będzie na koniec listopada  ukończony. Projekt 
Sali jest bardzo ładny, obejmuje nasze uwagi, być może na następnej sesji taką 
wizualizację Państwu przedstawimy tej Sali. Dzwoniłem do Urzędu 
Marszałkowskiego, jak będzie projekt gotowy, to mam się tam zgłosić. Pojedziemy 
do Pani minister, bo są różne sposoby finansowania tej inwestycji.  
W dniach 16-17 października odbyły się spotkania w miejscowości Psary, Sokołowo 
Włościańskie na temat przybliżenia scalenia rolnikom gruntów. Zainteresowanie tym 
tematem było bardzo małe. Sprawę prezentowała Pani Dyrektor Wydziału Geodezji i 
Gospodarowania Nieruchomościami ze Starostwa Powiatowego w Pułtusku i 
przedstawiciel Biura Geodezji i Urządzeń Rolnych z Ostrołęki. 
Zgłosił się do mnie nabywca nieruchomości po byłej buchcie w Obrytem, w księgach 
wieczystych jest obciążenie na 54.000 zł podatku na tej nieruchomości. Jeżeli coś tam 
będzie chciał zrobić, to musi nam wpłacić te pieniądze. Nabywcy ci deklarowali, że 
jeżeli ich zamiary dojdą do skutku, to zatrudnienie znajdzie do 10 osób. 
Przyszło do nas potwierdzenie , że Zarząd Województwa Mazowieckiego 
zakwalifikował do współfinansowania budowę sieci kanalizacyjnej wraz z 
przepompowniami ścieków we wsi Sadykierz w wysokości 1.524.662 zł. Na zebraniu 
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w sierpniu ten temat sygnalizowałem mieszkańcom Sadykrza. Całość zadania 
obejmuje koszt 2.800.000 zł. Nie wiem czy cieszyć się czy płakać. Chodzi o udział 
środków własnych . Jak dostaniemy już potwierdzenie pisemne tego faktu, to 
musimy wspólnie szukać środków na to zadanie. Myślę, że to zadanie będzie dużo 
tańsze, w granicach 2.000.000 zł. Po otrzymaniu potwierdzenia zrobię zebranie z 
mieszkańcami wsi, czy w ogóle będą chętni na to. 
Spłaciliśmy na dzień dzisiejszy 700.000 kredytu i 200.000 odsetek, do końca roku 
zostało nam 150.000 zł. Sytuacja finansowa gminy jest trochę lepsza jak w tamtym 
roku. To nie znaczy, że jest dobra. Jeszcze trochę środków przeznaczamy na drobne 
remonty. 
P.Postek – czy będzie kontynuowane pogłębianie rowu w Obrytem, bo trochę zostało 
wykonane i nie fachowo. 
P.Wójt – 7 przepustów jest zamontowanych , będziemy to kontynuować. Aby 
odwodnić, to woda musi mieć ujście. Było zebranie w Obrytem, na którym było ok. 
40 osób. Czeka nas w przyszłości organizacja Spółek Wodnych . Żeby móc 
występować o cokolwiek, musi być spółka wodna. Wydaje mi się, że ten temat wróci. 
P.Smyk – Pan Wójt w swoim sprawozdaniu nie pochwalił się, ile w jego kadencji 
zostało sprzedane działek, ha i arów i ile Pan za to wziął. To też jest działalność 
Wójta. 
P.Wójt – jeżeli jest się sołtysem, to trzeba uczestniczyć we wszystkich posiedzeniach 
sesji . O każdej sprzedaży informowałem. SKR sprzedany za 149.000 zł o pow. 0,49 
ha a działka 0,36 ha zostaje na cele gminne. Sprzedana została działka w Obrytem za 
remizą strażacką za ok. 20.000 zł. W pierwszym przetargu nie poszła działka w 
Sokołowie o pow. 0,08 ha, gdzie jest mleczarnia. Zgłosił się nabywca po terminie 
składania ofert, ponownie ogłosiliśmy przetarg i sprzedana jest za 24.900 zł. Był 
ogłoszony przetarg na nieruchomość w Ciołkowie wycenioną na 445.000 zł i nikt się 
nie zgłosił. Kancelaria przygotowuje nam zarządzenie w tej sprawie. 
P.Smyk – a co z Sadykrzem. 
P.Wójt – jeżeli przyjdzie potwierdzenie o dofinansowaniu tej inwestycji , zrobię 
zebranie mieszkańców Sadykrzu i Płus i podejmiemy dalszą decyzję odnośnie 
szkoły. Będziemy chcieli to zbyć. 
Posterunek przejęliśmy, to już jest nasza własność. Pan Zaremba opracowuje mi 
zagospodarowanie tego terenu . W chwili obecnej odnawiamy ten budynek, żeby 
przekazać naszym seniorom i jeszcze jednej grupie, żeby to żyło. 
P.Smyk – co Pan ożywi przez ten budynek. 
P.Wójt – chcemy tu zrobić takie centrum wsi, jakieś ławki, plac zabaw dla dzieci i 
parking. Na pewno nie wpuszczę do tego budynku lokatorów. 
P.Chmiel – chodzą takie plotki w Zambskach, że Wójt wyprzedaje majątek .Wartość 
tych sprzedanych nieruchomości to jest 4% wartości długu tej gminy. 
P.Smyk – do długu to nie wracajmy, bo dług był, jest i będzie. 
 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  
2012 r. .   
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – przedstawiła uzasadnienie do zmian w budżecie na 2012 rok. 
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P.Skarbnik –Dochody budżetu po zmianach wynoszą   14.138.876,89 zł, wydatki po 
zmianach wynoszą 15.378.031,60 zł. Deficyt budżetu stanowi kwotę 1.239.154,71 zł, 
który będzie  pokryty  przychodami  pochodzącymi z wolnych środków . Przychody 
budżetu w wysokości  700.000 zł (obligacje – 500.000 zł i wolne środki 200.000,00 zł ) 
przeznacza się rozchody w wysokości 700.000 zł (na spłatę wcześniejszych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych)  
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jednogłośnie jest za podjęciem omawianej 
uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przew.RG poprosił P.Skarbnik o odczytanie  uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 
głosu(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/125/2012 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2012 r.  została podjęta. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte . 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – w związku ze zmianą Uchwały Budżetowej zmienia się również 
Wieloletnia Prognoza Finansowa. 
Zmienia się WPF w zakresie zgodności wyniku budżetu i związanych z nim kwot 
przychodów.  
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 
głosu(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/126/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte  została podjęta. 
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Ad.9. Podjęcie uchwały zmieniającej  Uchwałę  Nr XV/71/2011 Rady Gminy Obryte 
z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2012 rok w gminie Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – w związku ze zmniejszeniem wpływów opłat za zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych o kwotę 627,84 zł, trzeba zmienić harmonogram 
wydatków Gminnego programu o tą samą kwotę. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/127/2012 zmieniająca  Uchwałę  Nr XV/71/2011 Rady Gminy 
Obryte z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2012 rok w gminie Obryte została podjęta. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 
nieruchomości 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – nie tylko sprzedajemy nieruchomości, ale i przyjmujemy 0,37 ha za darmo 
w Zambskach Kościelnych własność Państwa Toporzysz, którzy chcą przekazać tą 
działkę przeznaczoną pod drogę dojazdową do działek letniskowych. Od tej działki 
jest 1.300 zł podatku rocznie. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/128/2012 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 
nieruchomości została podjęta. 
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Ad.11.  Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Obryte na stałe obwody 
głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – ta uchwała jest konsekwencją wejścia w życie kodeksu wyborczego , na 
ostatniej sesji była podjęta uchwała dot. okręgów wyborczych , dzisiaj 
przedstawiamy propozycję uchwały w sprawie obwodów głosowania . Liczba 
obwodów nie uległa zmianie. Następnie przedstawił załącznik do uchwały 
dotyczący obwodów głosowania, ich granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
P.Sekretarz - zmiana siedziby nastąpiła w obwodowej komisji wyborczej nr 7 w 
Sadykrzu ze Szkoły Podstawowej w Sadykrzu na Wiejski Dom Kultury w Sadykrzu.  
Jednocześnie przybędzie nam lokali dla potrzeb osób niepełnosprawnych, powinno 
ich być co najmniej 50%.  
 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/129/2012 w sprawie podziału Gminy Obryte na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym została podjęta. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/188/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie Regulaminu określającego wysokość, 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku mieszkaniowego, wiejskiego i nagród. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – w związku z tym, że gmina ma duże zobowiązania finansowe w 
sektorze oświaty, dlatego szukamy oszczędności . Proponujemy zmienić zapisy w 
Uchwale z 2010 r. dotyczące dodatków mieszkaniowych . Były naliczane w sferze 
procentowej, chcemy wprowadzić stawki kwotowe. Przyniesie to nam oszczędności 
w granicach 66.000 zł. Był zapis, że przy jednej osobie – 5%, przy dwóch osobach – 
6%. Proponujemy obecnie przy jednej osobie 20 zł, przy dwóch i więcej w rodzinie – 
25 zł. 
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P.Wójt – jest to dalszy ciąg naszej reorganizacji w oświacie , bo jak państwo wiecie w 
wydatkach 52% stanowi oświata. Część działań podjęliśmy na wiosnę i to przyniosło 
nam oszczędności 10,98 etatu (pomiędzy stanem w czerwcu a stanem we wrześniu ). 
We wrześniu weszła podwyżka dla nauczycieli 3,8%, co daje w naszej skali 12.450 zł 
miesięcznie. W stosunku do czerwca ubyło nam 34 dzieci (w gimnazjum – 14 dzieci   
i w szkołach podstawowych – 20 dzieci). Dostaniemy więc o 170.000 zł mniej 
subwencji oświatowej. Codziennie analizujemy i robimy wszystko, żeby te wydatki 
nie wzrosły , ale jeszcze trochę oszczędzamy. Ok. 1,6 mln zł dokładaliśmy do oświaty 
plus dowóz, przedszkola, stołówki i inne. W Sokołowie jest 10 dzieci mniej niż w 
poprzednim roku, jest 44 uczniów, w tym 17 uczniów z Cygan. W Zambskach się 
utrzymało 54 uczniów, w Gródku  wzrosło o 7 osób. Byliśmy u Pani Waligóra z 
Ministerstwa Oświaty, powiedziała nam to samo, co kilka lat temu. Jeżeli się boisz 
nauczycieli, to dokładaj do oświaty. Być może, że rząd nam pomoże w tej 
reorganizacji. Sam dodatek wiejski nauczycieli to 300.000 zł i nie wchodzi do jdu 
(jednorazowy dodatek uzupełniający). Gospodarka finansowa oświaty była 
nieciekawa i nam teraz przyszło zmieniać to wszystko. Robimy to po to, żeby w 
lutym nie spotkać się z oporem mieszkańców, że chcemy zlikwidować szkołę. Na 
dzień dzisiejszy zablokowaliśmy dokładanie. Po projekcie budżetu powiemy , ile nas 
kosztowała ta oświata. Szkoły poniżej 70 dzieci są nierentowne. Trochę 
pozmienialiśmy to zatrudnienie w szkołach. Placówki oświatowe są w tak dobrym 
stanie , szkoda byłoby je likwidować. Cały czas na temat oświaty dyskutujemy. 
Będzie jeszcze informacja o stanie zadań oświatowych, więc ten temat będzie jeszcze 
szczegółowo omawiany. 
P.Sekretarz – w związku z tym, że jest to uchwała o charakterze socjalnym i wymaga 
tego Karta Nauczyciela, Pan Wójt zwrócił się do Związku Nauczycielstwa Polskiego 
Oddział Powiatowy w Pułtusku i otrzymał  pismo z pozytywną opinią dot. zmiany 
regulaminu (następnie odczytał treść pisma) . 
 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jednogłośnie  jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za   uchwałą. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG – jestem w takiej dwuznacznej sytuacji, bo z jednej strony powinienem 
dbać o budżet gminy a z drugiej strony bliscy mi są nauczyciele. Kilka lat temu jako 
nauczyciel i związkowiec walczyłem o ten regulamin. Dzisiaj tak naprawdę powinni 
być związkowcy , nie widać ich, więc chyba to zaakceptowali .Przez cały poprzedni 
rok mówiło się, że nauczyciele dostali podwyżki. Dostaliśmy podwyżki ok. 100 zł 
brutto na osobę a teraz nam się ok. 70% tego zabiera. Wniosek z tego, że my tej 
podwyżki nie otrzymamy. Nikt już tego nie powie, że w gminie Obryte nauczyciele 
podwyżki nie otrzymali. Przykro mi jest z tego powodu, niech każdy zagłosuje 
zgodnie ze swoim sumieniem. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciw, 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXII/130/2012 zmieniająca  Uchwałę Nr XXIX/188/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie Regulaminu określającego wysokość, 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku mieszkaniowego, wiejskiego i nagród 
została podjęta. 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego dla gminy Obryte na lata 2012-2015. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Kierownik   - do podjęcia tej uchwały obliguje nas Narodowy Program Ochrony 
Zdrowia Psychicznego. Głównym celem tego programu jest promocja zdrowia 
psychicznego i zapobieganie zaburzeniom psychicznym. Chodzi również o 
zapewnienie osobom z taki zaburzeniami dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej 
oraz innych form wsparcia i pomocy, które umożliwią im życie w rodzinie i 
społeczeństwie. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za podjęciem tej uchwały. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/131/2012 w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego dla gminy Obryte na lata 2012-2015 została podjęta. 
 
Godz. 15.12 – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutową przerwę. 
Godz.15.22 – Przewodniczący Rady Gminy  wznowił obrady Sesji. 
 
Ad.14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów liczbowych i 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy. 
 
P.Przew.RG – w związku z tym, że przybył nam nowy radny a jest u nas tak, że 
każdy radny należy do dwóch komisji , proponuję, aby Pan Radny Król,  o ile się 
zgodzi, pracował w Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Planowania Przestrzennego 
oraz komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych. Czy Pan Król 
zgadza się pracować w tych komisjach. 
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P.Król – tak zgadzam się. 
P.Przew.RG – ja rezygnuję z członka Komisji Oświaty, dlatego też za chwilę 
przedstawię składy komisji , które przegłosujemy w nowym kształcie. Radni, którzy 
należeli do tych komisji , pozostają nadal. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/132/2012 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów liczbowych i 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy została podjęta. 
 
Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
P.Przew.RG – Pan Wójt już omówił na początku sesji, o co chodzi w tej uchwale. 
Może są jakieś pytania w tej sprawie. 
  
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXII/133/2012 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
została podjęta. 
 
Ad.16.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, 
w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Sekretarz omówił informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni 
rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu.  
Radni otrzymali powyższą informację. Cały tekst informacji stanowi załącznik do 
protokołu. 
P.Wójt – jeżeli chodzi o wyniki, to tak jak żeśmy przewidywali . Te klasy, które są 
bardziej liczebne (ZPO i Gimnazjum) osiągają lepsze wyniki niż pozostałe szkoły , 
gdzie liczba uczniów w klasie jest mniejsza. Nie wiem, czym to jest spowodowane. 
Dobrze byłoby, żeby ta średnia była wyższa. Druga sprawa – na komisji ds. 
rolnictwa padł taki zarzut, że nasi uczniowie po podstawówce i gimnazjum osiągają 
złe wyniki , że idąc do szkół średnich nie potrafią tabliczki mnożenia. Być może,  że 
tak jest . Gdzieś po drodze zginęły zawodówki i niektórzy uczniowie mogli iść do 
zawodówek . Teraz słabszy uczeń nie ma wyboru, tylko musi iść do liceum. System 
nauczania jest inny. Może za dużo obciążamy nauczycieli, każdy nauczyciel chciałby 
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przekazać jak najwięcej wiedzy uczniowi . Nasi uczniowie po gimnazjum odnajdują 
się dobrze np. w Liceum Ogólnokształcącym im. Piotra Skargi w Pułtusku i dają 
sobie radę. 
P.Przew.RG – wyjątki zdarzają się wszędzie . Gdyby szkoły średnie brały uczniów, 
którzy mają 4 i 5 z naszego gimnazjum , to zapewne radę by sobie dały. Jak idą z 
dwójkami, to być może takie przypadki się zdarzają. 
P.Wyrzykowska – Dyrektor PSP Zambski Kościelne-dzisiaj dwukrotnie Pan Wójt 
powiedział coś w kierunku małych szkół. Trzeba sobie zdawać sprawę, że jeżeli 
mamy małą szkołę, są lekcje łączone. Tam jest problem z wynikami. Na jedną klasę 
mamy 22,5 minuty a nie 45 minut. Jeżeli chodzi o pracę nauczyciela , wcale praca 
nauczyciela w mniejszej klasie nie jest łatwiejsza niż w większej. Jeżeli chodzi o pracę 
dyrektora – Pan Wójt wie , że ja nie mam ani konserwatora, w tym roku mam pół 
sekretarki. Wszelkie prace muszę wykonywać sama a w każdym tygodniu jest coś do 
zrobienia. Ciągle muszę kogoś prosić o pomoc. Bardzo proszę, żeby te małe szkoły 
nie były tak na końcu. 
P.Karczewska- Dyrektor PSP Gródek Rządowy – o wynikach sprawdzianów  innych 
szkół nie wiem, mój wynik sprawdzianu – 22,57%, gdzie wynik gminy wyniósł 
22,16% (jesteśmy powyżej) a średni wynik w powiecie to było 22,42% (też jesteśmy 
powyżej) . W poprzednich latach też było dobrze. 
P.Książak – Dyrektor PG w Obrytem-  nie powinniśmy skakać sobie do oczu o to, że 
jest 1 czy 2 pkt wyżej czy niżej. Nas interesują ogólnopolskie staniny . Skala 
staninowa jest od 1 do 9 . Nasze szkoły podstawowe jak i moje gimnazjum jest 
zawsze w staninie średnim , wyżej średnim i raz byliśmy niżej średnim. Nie mamy 
więc powodu do tego, żeby nawzajem się oskarżać. W staninie średnim jest w Polsce 
47% szkół , co można powiedzieć o szkołach , które są w staninie niskim i mają 
dwójkę lub trójkę. W staninie najwyższym jest cała Warszawa, gdzie jest dostęp do 
teatrów, kina, gdzie burmistrz ma więcej pieniędzy i dokłada po dwie matematyki i 
dwa polskie. Wydaje mi się, że możemy spać spokojnie. Dyrektor nie zawsze może 
spać spokojnie, bo z jednej strony ma Kuratorium Oświaty , które mówi, że trzeba 
zrobić tak i tak,  a z drugiej strony organ prowadzący, który mówi , że nie ma na to 
pieniędzy. W imieniu wszystkich koleżanek chciałabym stanąć w obronie 
nauczycieli. Te 20 zł dodatku mieszkaniowego to jest 14 zł do ręki , to jest trochę 
upokarzające. Jeżeli stać na to gminę, przyzwoli na to ZNP, to nie mamy tu wiele do 
zmiany. W mediach, wśród radnych, sołtysów panuje takie przekonanie, że 
nauczycielom jest tak dobrze, bo dużo zarabiają a tak krótko pracują. 18 godzin to 
jest praca przy tablicy, gdzie nawet nie można się odwrócić, bo coś się zadzieje na 
tyle. Do tego wszystkie posiedzenia Rady Pedagogicznej są po godzinach , zebrania z 
rodzicami są po godzinach , zespoły ds. pomocy psychologiczno-pedagogicznej po 
godzinach , szkoleniowe posiedzenia rady po godzinach , konsultacje, akademie , 
apele – to wszystko trzeba przygotować. Szkoły się nie uchylają, chętnie 
współpracują z Ośrodkiem Pomocy Społecznej , do lekcji trzeba się przygotować, 
zadania przejrzeć, lekturę przeczytać, opracowanie przeczytać, poza tym 
sprawdziany, klasówki sprawdzają. Teraz robią szczegółowe analizy egzaminu 
zewnętrznego . Jest ewaluacja wewnętrzna, w styczniu miałam ewaluację 
zewnętrzną. Tu chciałam podziękować partnerom szkoły, Ośrodkowi Pomocy , 
Poradni , Panu Wójtowi, Panu Sekretarzowi . Ewaluacja polega na tym, że pozyskują 
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opinię o pracy szkoły z różnych źródeł. Ocenę mamy wystawioną dobrą, więc ta 
szkoła pracuje dobrze. Na wyniki w nauce składa się również sytuacja w domu, 
sytuacja materialna w domu , bezstresowe wychowywanie dzieci i teraz trudno ich 
nagiąć do nauki. Jak usłyszałam, że dziecko nie umie tabliczki mnożenia, to mnie jest 
wstyd. Tabliczki mnożenia uczymy w klasie I-III. My ze swojej strony staramy się 
uczyć jak najlepiej i dlatego proszę, żebyście państwo to doceniali. 
P.Wójt – oceną każdej placówki oświatowej są wyniki osiągnięte przez uczniów. 
Musimy mieć skalę porównawczą, jakie one są, są niskie. Porównujemy je do 
powiatu, które też nie są wysokie. Mamy taki obowiązek i dlatego poruszamy takie 
tematy. Klas łączonych dużo u nas nie ma. Nie można uzależniać wyników 
nauczania od tego , że są klasy łączone. My wszyscy a przynajmniej większość z nas 
uczyło się w klasach łączonych . Natomiast jeżeli chodzi o pracę dyrektora każda z 
was zanim zdecydowała się startować na stanowisko dyrektora, była nauczycielem 
w każdej placówce. Nie jesteście wyrwane ze środowiska, że nie macie pojęcia o 
pracy dyrektora. Wiem, że praca dyrektora jest trudna. Nikt Was do tego nie zmusza. 
Które stanowisko jest łatwe, może Wójta jest łatwe, dyrektora, kierownika. Każdy się 
na to decyduje sam. Dyrektor wykonuje wiele zadań, ale dlatego właśnie ma pensum 
zmniejszone . Nie można tłumaczyć słabych wyników uczniów, bo dyrektor jest za 
mocno obciążony. My szukamy codziennie oszczędności w oświacie i każdą 
złotówkę weryfikujemy. Nie chcemy znowu likwidować szkół, bo znowu będzie źle. 
P.Przew.RG – myślę, że Pan Wójt za mocno tu powiedział odnośnie tej  oświaty. 
Chodzi o to, żeby te wyniki były jak najlepsze. 
P.Karczewska – znają panie dyrektorki sytuację materialną rodziców  i jest taka 
prośba, żeby nie zmieniać podręczników , bo to obciąża budżet rodziców. Nowe 
podręczniki nie wnoszą wiele nowego. 
P.Książak – podręczniki w gimnazjum od 1999 r. były zmieniane do trzech 
przedmiotów, zmiana ta była spowodowana nową podstawą programową. Jeżeli nie 
zmienia się podstawa programowa, to przynajmniej w mojej szkole takich zmian nie 
było. 
P.Kisiel – na komisji ds. rolnictwa padł zarzut złego nauczania przez nauczycieli . 
P.Wiśniewski – zostałem wywołany do odpowiedzi, bo to ja taki zarzut zgłaszałem. 
W szkole im. Bolesława Prusa w Pułtusku  był taki przypadek, że uczeń z naszej 
gminy nie potrafił tabliczki mnożenia. W ZPO w Obrytem za poprzedniej Pani 
Dyrektor był nauczyciel od matematyki , który tak uczył, że dzieci w ogóle nic nie 
rozumiały. Ja poprosiłem Panią Dyrektor, żeby ta Pani nie uczyła matematyki i Pani 
Dyrektor zmieniła na obecną Panią Dyrektor . Proszę o jedno, żeby panie dyrektorki 
zwróciły uwagę na swoje koleżanki . Jeżeli któraś koleżanka ma wykształcenie a się 
nie nadaje do tego, to żeby nie kierowała jej do nauki matematyki czy języka 
polskiego tylko do innych zajęć. 
P.Mroczkowski – nie ma większej ujmy dla nauczyciela, jeśli podważy się jego 
kompetencje. Też jestem nauczycielem. Pan Wiśniewski wyraźnie powiedział, że 
nauczyciel nie potrafi uczyć. Ja bym się tak nie przejmował, że uczeń nie zna 
tabliczki mnożenia. Możemy mieć wspaniałego ucznia nie znającego tabliczki 
mnożenia. Ja pracuję z taką młodzieżą, co nie zna swojej daty urodzenia. Mam go 
przekreślić, też trzeba z niego wychować człowieka. Do dzisiejszej młodzieży nie 
dociera pochwała,  nie dociera nagana. Jak wezwę rodziców, to już w drzwiach 
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wiem, po czyjej są stronie. Nauczyciele są w bardzo trudnej sytuacji i takie słowa 
mnie zabolały. Nauczyciele to też nie są  „święte krowy”. Podobnie jak ucznia, 
można też ocenić nauczyciela. Robi się to na wniosek zainteresowanego bądź na 
wniosek dyrektora. Albo Pan Jacek powie, że się zagalopował i przeprosi albo 
przechodzimy do wariantu pierwszego. 
P.Wiśniewski – mnie chodzi o to, że nauczyciel jak tłumaczy dzieciom, to żeby cała 
klasa zrozumiała. Nie chodzi mi o jednego ucznia. W każdej szkole jest to samo. Jak 
nauczyciel jest dobry i potrafi wytłumaczyć, to wszyscy zrozumieją. Jak jest słaby 
matematyk i nie potrafi wytłumaczyć, to nawet najlepszy uczeń nie zrozumie o co 
mu chodzi. 
P.Książak – nasza sytuacja jest utrudniona. My mamy prawo oświatowe, którego 
musimy przestrzegać. Jak zatrudniamy nauczyciela, to musi być absolwent wyższej 
uczelni, musi posiadać kwalifikacje. Jeśli nauczyciel ma kwalifikacje do matematyki, 
to nie może pracować w bibliotece. Jeśli chodzi o zwolnienie nauczyciela, to zgodnie 
z naszą Kartą musiałby się upić i leżeć w szkole, żeby można go było zwolnić. 
P.Kucharczyk – Dyrektor PSP Sokołowo Włościańskie  -  mam wrażenie, że ta 
rozmowa nie zaczyna się od tego miejsca, co powinna. Jeżeli chodzi o problem 
nauczycieli , to myślę, że nie jest to absolutnie miejsce do dyskusji. Dyrektor jest 
otwarty na takie rozmowy i to z nim powinno się rozmawiać. Nie życzyłabym sobie, 
żeby moi rodzice przyszli na sesję i mówili o nauczycielach . Ja jestem otwarta i 
rodzice wiedzą, że zawsze z problemami swoich dzieci mają do mnie przyjść. To nie 
ogół społeczeństwa gminy Obryte będzie rozstrzygał o tym, który nauczyciel ma 
uczyć . Wszyscy dyrektorzy są otwarci na takie rozmowy. Wszyscy chcemy, żeby 
dziecko nauczyło się jak najwięcej i wyszło na ludzi. Sukces jest nie zawsze taki,  jak 
byśmy chcieli. Materiał, który dostajemy też nie jest taki, jaki byśmy chcieli. 
Najważniejsza jest współpraca – rodzic i nauczyciel muszą razem współpracować. 
Wyniki nauczania w mojej szkole – w ciągu ostatnich 6 lat szkoła 3 razy była jedną z 
najlepszych a 3 razy miała wyniki trochę słabsze. Te wyniki świadczą nie tylko o 
pracy nauczyciela. Raz jest rocznik zdolniejszy, raz mniej zdolny. Nie można na 
podstawie średnich licytować , która szkoła jest lepsza. 
P.Piątek – Dyrektor ZPO Obryte-  nauczyciele matematyki, którzy pracują w mojej 
szkole, są to nauczyciele zatrudnieni zgodnie z kwalifikacjami i zgodnie z 
kwalifikacjami pracują. Pracuje od wielu lat w tej szkole. Doświadczenie mają, 
wiedzę, którą mają przekazują . Tabliczki mnożenia żaden nauczyciel nie włoży 
uczniowi do głowy. Nauczyciel uczący w mojej szkole przeprowadza dwa razy w 
roku konkursy ogólnokrajowe, jak też międzynarodowe i jeśli w mojej szkole jest w 
granicach 28-30 osób nagrodzonych , to chyba też świadczy o pracy tego nauczyciela. 
 
Ad.17.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy z analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych. 
 
P.Przew.RG - Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe  za 2011 rok w 
ustawowym terminie.  
Oświadczenia zostały zweryfikowane i  przesłane do Urzędu Skarbowego w 
Pułtusku w  celu weryfikacji danych zawartych w oświadczeniach.  
Naczelnik Urzędu Skarbowego w Pułtusku  przekazał informację o wynikach analizy 
oświadczeń majątkowych. Następnie odczytał Pismo Naczelnika Urzędu 



 
15 

Skarbowego w Pułtusku z dnia  22 października 2012 roku , które stanowi załącznik 
do protokołu. 
Ponadto Przew.RG odczytał pismo Wojewody Mazowieckiego z dnia 02 
października 2012 r. o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za 2011 r. Wójta 
Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy, które stanowi załącznik do protokołu. 

 
Następnie Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
 
P.Wójt - wszyscy kierownicy jednostek organizacyjnych oraz inne osoby 
zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych  złożyli oświadczenia majątkowe  
za 2011 rok kompletne i w ustawowym terminie.  
Jeżeli chodzi o oświadczenia składane w ciągu roku kalendarzowego – również 
zostały złożone w obowiązującym terminie. Wszystkie  oświadczenia zostały 
przesłane do Urzędu Skarbowego w celu weryfikacji danych zawartych w 
oświadczeniach.  
 
Ad.18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wójt – 1) dot. zapytania P.Łojka – cały czas mnie atakuje o ten przystanek, zbliża 
się koniec roku, codziennie analizujemy budżet. W jednych paragrafach 
wykonaliśmy ponad plan w innych trochę mniej. Jeżeli uda nam się znaleźć jakieś 
środki w budżecie, to być może 1-2 przystanki wykonamy. 2) dot. zapytania P.Łacha 
– droga Mokrus i Ciółkowo-Gródek – tą drogę na Mokrus na wiosnę trochę 
posypaliśmy na te największe doły, pojedziemy z Panem Kierownikiem i zobaczymy 
jak to wygląda. Tych środków na drogi mamy w budżecie mało, część dróg była 
naprawiana, równiarka chodzi cały czas. Pojedziemy i ocenimy ten stan dróg i kilka 
tych najbardziej newralgicznych miejsc poprawimy. 3) temat wszystkich dróg 
powiatowych – na następną sesję zaprosimy Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 
Wybraliście Państwo radnego powiatowego , który jest już 2 lata. Tam są niemałe 
pieniądze, bo ryczałt miesięczny wynosi 1.500-1.700 zł. Taki radny powiatowy 
powinien trochę się zainteresować tą naszą gminą a przynajmniej nie utrudniać. 
Dzwonię po kilka razy do zarządu , nic to nie daje, więc wysyłam pismo . Wysłałem 
pismo w sprawie usunięcia krzaków, w sprawie naprawienia dziur na drogach . 
Efekt był taki, że trochę posypali na Skłudach, deszcz przyszedł, wszystko 
wypłynęło. Barierki na drodze w Ciołkowie już stoją ok. pół roku , więc dzwonię. 
Mają to na uwadze , ale nie mają funduszu i materiału. Jakby Wójt miał materiał na 
pobocze, to może by coś zrobili. Jakbym miał materiał, to ja mam swoje drogi do 
naprawy. Napisałem pismo i czekamy na odpowiedź. Wcześniej mnie zapewniano, 
że firma Pana Kaczmarczyka dokona remontu tych dróg powiatowych. Nic się 
jednak  nie dzieje. Krzaki, które wycięliśmy na wiosnę, to odrosły. Przy posesji Pana 
Piątka w Obrytem usuwaliśmy awarię , zabetonowaliśmy pod asfalt i obiecywał nam 
Zarząd Dróg, że położy ten kawałek asfaltu. Jednak nie doczekaliśmy się. Poprosiłem 
Pana Kaczmarczyka, który nam to zalał. Dlatego też powiedziałem, że ja też nie będę 
dróg powiatowych czyścił. Na przyszły rok  zatrudnię człowieka albo z robót 
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publicznych weźmiemy , przeszkolimy go na piłę motorową i będziemy to inaczej 
robić. W tym roku jest duża wilgoć i deszcze, więc te krzaki bez przerwy odrastają. 
Stan dróg jest okropny. W powiecie mają maszynę do rozdrabniania i mogliby 
przyjechać. Wszystko jest takie wymuszone. Wszyscy Wójtowie narzekają, więc nie 
wiem, po co jest ten zarząd dróg powiatowych. Przepust w Psarach poprawiają już 
pewnie pięć razy i żeby nie przyjechać i masy asfaltowej nie zalać.  
Jeżeli chodzi o sprawy kadrowe – Pan Leszek przychodzi do gminy i widzi twarze 
pracowników. Pewne zmiany są, część pracowników sama zrezygnowała, część 
poszła na emeryturę. Wydaje mi się, że to nie jest nic nowego. Jeżeli jest zmiana 
dowódcy,  to jest taka możliwość, że pewną kadrę musi sobie dobrać. Jeżeli nie 
widzę z kimś współpracy czy w przyszłości jak nie będę widział, to zmiany będą. 
Pana jako sołtysa zapraszam, niech Pan przyjdzie , to oprowadzę Pana po całym 
urzędzie i z każdym indywidualnie Pana zapoznam. 
P.Smyk – nie mnie to interesuje tylko ludzi. Ciężko Panu nazwiskami powiedzieć. 
Nie wnikam, za co Pan zwolnił. Przedstaw Pan nazwiskami, kto jakim jest 
kierownikiem. Ciężko Wam powiedzieć. Kierownikiem Służby Rolnej jest Pan Dyga. 
P.Wójt – Sekretarzem Gminy – Pan Barszcz, Kierownikiem Biblioteki Pani Joźwiak. 
P.Smyk – społeczeństwo pyta o takie sprawy. Kto odpowiada za oświatę w gminie. 
Do Wójta mam iść w sprawie oświaty. 
P.Wójt – jak Pan przyjdzie, to ja Pana poinformuję do kogo ma Pan iść. 
P.Smyk – to do kogo . Jako sołtys chcę wiedzieć. 
P.Wiśniewski – Panie Wójcie nie ma się co denerwować. Na komisji prosiłem, żeby 
Pan podał jeszcze stawki tych osób. To wszystko umilkło. Dlatego dzisiaj jestem za 
tym, żeby Pan podał stawki i ile osób Pan wymienił w gminie. To nie jest tajemnica. 
 

Ad.19. Wolne wnioski i informacje. 

P.Przew.RG odczytał Uchwałę nr Ci.256.2012 Składu orzekającego RIO w Warszawie 
z dnia 3 września 2012 r., która stanowi załącznik do protokołu. 

P.Przew.RG – odczytam jeszcze informację na temat opieki zdrowotnej realizowanej 
w 2012 r. przez NZOZ Eskulap, ponieważ została taka złożona. Na poprzedniej sesji 
Pan Gniedziejko nie mógł przybyć, więc przekazał pisemną informację w tym 
zakresie. 

Następnie Przew.RG odczytał powyższą informację, która stanowi załącznik do 
protokołu. 

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:    

P.Wójt – chcę udzielić odpowiedzi na pytanie Pana Smyka i Pana Wiśniewskiego – 
na każde wolne stanowisko był ogłaszany nabór , na stronie internetowej gminy 
wszystkie osoby, które się zgłosiły były ogłaszane i wyniki naboru również. 
Wynagrodzeń pracowników nie mogę podać, choć bym chciał. 

P.Wiśniewski – ja nie pytam o konkretną osobę, tylko o stanowisko. 
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P.Wójt – wszystkie stanowiska były do publicznej wiadomości podawane. 

P.Smyk – nie będę szukał w Internecie, ciężko powiedzieć trzy nazwiska. 

P,.Wójt – tych nazwisk jest więcej, nie chciałbym przekręcić . Jeszcze jedna informacja 
– prezes Sądu Rejonowego zwraca się do Wójta Gminy w sprawie podmiotów, w 
których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 
użyteczna , przedstawienie opinii dot. potrzeb Sądu Rejonowego w Pułtusku w 
zakresie wykonywania prac przez skazanych . Opinię żeśmy przygotowali do Sądu 
Rejonowego . 

Następnie P.Wójt odczytał tą odpowiedź na pismo prezesa Sądu, które stanowi 
załącznik do protokołu. 

P.Mroczkowski – jestem świeżo po spotkaniu w sprawie działalności szpitala 
pułtuskiego. Jeżeli by to państwa interesowało, to w kilku zdaniach mogę 
powiedzieć. 

W dniu 16 października było spotkanie nowego dyrektora szpitala Pana 
Karankowskiego , wszystkich starostów, całego zarządu powiatu, Rady Społecznej , 
którą z naszej gminy ja reprezentowałem i pracowników szpitala. Pracowników było 
ok. 150-200 osób. Sprawa dotyczyła właśnie pracowników szpitala. Nowego 
dyrektora ściągnięto, żeby dokonał pewnych rozwiązań, bo jak wiecie państwo z 
mediów sytuacja szpitala jest dramatyczna. Najpierw Pan Dyrektor przedstawił, jak 
widzi rozwiązanie tego problemu. Uzupełniał go Pan Starosta. Wygląda to w ten 
sposób. Są trzy rozwiązania : 1) wszystkim obciąć płace po 20 %, na Sali zrobił się 
huk. 2) zwolnic około 30 osób z tym, że tylko pielęgniarki i administrację, lekarzy 
nie. 3) upadłość szpitala – ten punkt w oczach lekarzy i pielęgniarek miał największy 
aplauz. Chodziło myślę o wykupienie prywatne szpitala. Po tych wypowiedziach 
około 40 minut był szum. Wszyscy dawali ostro, nikt z nich nie zgadza się na 20% 
obniżkę. Poprzedni dyrektor tak rządził, że przyjął 7 osób z pensjami na pewno dość 
wysokimi. Było bardzo ostro. Miałem odwagę i powiedziałem, że absolutnie jestem 
przeciwny zwalnianiu . Oklaski otrzymałem od 200 ludzi. Prezydium niekoniecznie. 
Później po mnie zabrała głos Pani Wójt Gminy Gzy, mniej więcej w tym samym 
charakterze co ja, że nie widzi możliwości  i nie zgadza się na 20% cięcie. Nie można 
odebrać człowiekowi coś, co było mu dane . Nawet były takie głosy, że jeżeli do 
takiej sytuacji dopuszczono, to wszystkim obcinamy pensje, w starostwie również. 
Pozwoliliśmy tym starostom, tym zarządom na powstanie takiej sytuacji, więc 
wszyscy powinni ponieść te koszty, gminy również. Ta Pani też dostała oklaski. 
Późniejsze wypowiedzi już niekoniecznie. Wójtowie z Winnicy i ze Świercz 
wypowiadali się raczej za ludźmi. Pan Chrzanowski wypowiedział się , że jest za 
propozycją dyrektora i starosty, żeby dokonać tych cięć. Po konsultacjach dyrektora i 
Starosty nic nie postanowiono w tym dniu a jeszcze ze związkami miał debatować, 
który wariant będzie rozpatrywany. Był na spotkaniu nasz przedstawiciel z tej Rady, 
będący w zarządzie . Pamiętam, jak potrafił zabrać głos, we wszystkich sprawach był 
znawcą, kiedy trzeba było i kiedy nie trzeba było. Nawet byli wywoływani przez 
Panią prowadzącą, żeby każdy z przedstawicieli zabrał głos, on nie zabrał. 
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P.Postek przedstawił informację w sprawie stawek dopłat obszarowych na 2012 rok, 
cen gruntów rolnych i inne , która stanowi załącznik do protokołu. 

P.Ciechan – Wiceprzewodniczący Rady Samorządowej Letniska Zambski Kościelne – 
mam pytanie , czy na następną sesję moglibyśmy przełożyć tą sprawę, natomiast w 
dniu dzisiejszym chciałbym zgłosić wniosek w sprawie, o której rozmawialiśmy na 
posiedzeniu Komisji Oświaty. 

P.Przew.RG – dyskusję odłożymy na następną sesję a wniosek proszę przedstawić. 

P.Ciechan – odczytał wniosek, który stanowi załącznik do protokołu. Ten problem 
jest ważny, bo może być rozpatrywany z punktu widzenia praw człowieka. To jest 
niezmiernie istotna rzecz. Każdy człowiek, obywatel ma w Konstytucji gwarancję, że 
zabezpieczone jest jego życie. Od 18 lat żyjemy w takim stanie, że jeżeli coś się 
zacznie palić, to będzie się to paliło, ponieważ nie ma tam żadnych przeszkód 
naturalnych  a Straż Pożarna nie będzie mogła tam  dojechać. Proszę to poważnie 
potraktować i zgodzić się przyjąć ten wniosek. 

P.Przew.RG – proszę złożyć wniosek, ustosunkujemy się do niego i będziemy 
rozpatrywać. 

Ad.20. Zakończenie obrad. 

Godz. 16.37 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXII Sesji 
Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 
 


